
گروه اقتصــادی - عضــو هیئت 
نماینــدگان اتاق بازرگانی تهــران گفت: 
هرچند شــرایط اقتصادی ایــران نیز مانند 
بســیاری از دیگر کشورها پیچیده شده اما 
امیدهایی برای بهتر شدن شرایط نیز وجود 
دارد. عباس آرگون اظهار کرد: اقتصاد ایران 
از حدود سه سال پیش با مشکل تحریم های 
آمریکا دست و پنجه نرم کرده و این مسئله 
محدودیت هایــی را در حوزه های مختلف 
برای فعالان اقتصادی ایران به وجود آورده 
اســت. به گفته وی، صرف رفتن ترامپ از 
کاخ ســفید می تواند کمک کند که شرایط 
قدری به ســمت عادی شدن رفته یا لااقل 
بخشــی از مشــکلات و محدودیت های 
کاسته شود. این در حالی است که تنها ایران 
با سیاســت های ترامپ مشکلی نداشت و 
جابجایــی در دولت آمریــکا می تواند به 

همکاری های تجاری در سراسر جهان نیز 
کمک کند. عضو اتاق بازرگانی تهران با بیان 
اینکه تغییر در دولت امریکا، نمی تواند عاملی 
برای برطرف شدن مشکلات اقتصاد ایران 
باشــد، گفت: دلیل این موضوع دو واقعیت 
بسیار مهم است. واقعیت نخست انکه با تغییر 
دولت ها در آمریکا، در رویکرد کلان آنها در 
قبال ایران تغییری ایجاد نمی شــود. بررسی 
عملکرد روسای جمهوری مانند کلینتون، 
بوش، اوباما، ترامپ و به زودی بایدن نشان 
خواهــد داد که آنها در نگاه کلان با یکدیگر 
هم نظرند و تنهــا تاکتیک های اجرایی آنها 
متفاوت است که دقیقا ما باید تلاش کنیم از 

فضای به وجود آمده در دل همین تاکتیک ها 
استفاده کنیم. آرگون ادامه داد: مسئله دوم این 
اســت که اقتصاد ما در داخل با مشــکلات 
و محدودیت های جدی مواجه اســت و از 
مسائلی که در زمینه حمایت از تولید وجود 
دارد تا ســفته بازی ها، فسادها و رانت ها و 
بسیاری از مشکلات دیگری همگی ریشه 
در داخل دارند. از این رو اینکه انتظار داشته 
باشیم با تغییر در امریکا مشکلات داخلی ما 
حل شــود قطعا دور از واقعیت خواهد بود. 
وی با اشاره به خبرهای امیدبخشی که درباره 
تولید واکســن کرونا منتشر شده، بیان کرد: 
در ماه های گذشته، شیوع کرونا، بسیاری از 

تجارت هــا و فعالیت هــای اقتصادی را به 
شــدت کاهش داد و به تجارت بین المللی 
آســیب زد. از این رو هرچند تا از بین رفتن 
این خطر زمانی طولانی باقی مانده است اما 
صرف رســیدن به فرمول واکسن می تواند 
امیدهــا را برای کاهش خطر کرونا افزایش 
دهد. آرگون خاطرنشــان کرد: هرچند در 
فضای کلان هنوز اقتصاد ایران به تحولات 
جدی نیاز دارد اما دو خبر کنار رفتن ترامپ و 
رسیدن به واکسن کرونا، می تواند بارقه هایی 
از امید ایجاد کند که در ماه های آینده شرایط 
اقتصادی کشور قدری بهتر شود. با شکست 
ترامــپ در انتخابات ریاســت جمهوری 

آمریــکا، جو بایدن نامــزد دموکرات ها از 
ابتدای بهمن امسال کار خود را در کاخ سفید 
آغاز خواهد کرد.بایدن وعده داده که به برجام 
باز خواهد گشــت و تحریم ها علیه ایران را 

کاهش می دهد.

گروه اقتصــادی - عضــو هیئت 
نمایندگان اتــاق بازرگانی تهران می گوید 
بــازار انــرژی عــراق یکــی از مهم ترین 
بازارهایی اســت که ایــران می تواند در آن 
نقش آفرینی کند، هرچند محوریت دولت 
در آن محدودیت هایی به وجود آورده است.

حمیدرضا صالحی اظهار کرد: عراق از 
نظر زیرساخت های لازم برای تامین انرژی 
همچنان محدودیت های جدی دارد؛ از این 
رو تامین نیازهای خود از کشورهای همسایه 
و بــه طور خاص ایران، یکی از گزینه هایی 
اســت که دولت بغداد در سال های گذشته 

همواره آن را دنبال کرده است.
بــه گفته وی، این نیــاز تا حدی بوده 
کــه حتی در ســال های اخیر نیــز دولت 
آمریــکا صادرات برق ایــران به عراق را از 
محدودیت های تحریمی مســتثنی کرده و 

اخیرا نیز مجوز تداوم صادرات در این حوزه 
برای مدت یک و نیم ماه صادر شد.

عضو هیئت نماینــدگان اتاق تهران 
با بیان اینکه ایران نتوانســته از این فرصت 
برای تامین منابع مالی لازم برای اداره کشور 
استفاده کند، بیان کرد: صادرات برق به عراق 
از ســوی دولت انجام می شود و با توجه به 
تحریم هــای بانکی، عــراق پول حاصل از 
ایــن صادرات را پرداخت نمی کند و از این 
رو دولت مجبور شــده به سراغ طراحی راه 
حل های مختلف برود تا درآمد به کشــور 
بازگــردد. این در حالی اســت که اگر برق 
از ســوی بخش خصوصی صادر می شد، 

بازگشت آن به کشور نیز آسان تر بود.
صالحی با اشاره به ظرفیت کلان حوزه 
انرژی در عراق، تاکید کــرد: براورد ما این 
است که در این حوزه بازاری ۱۰ تا ۲۰ میلیارد 
دلاری بــرای صادرات ایران به عراق وجود 
دارد. این عدد از صادرات مستقیم برق آغاز 
شده و تا صادرات خدمات فنی و مهندسی 
را شامل می شود. اما به دست آوردن این بازار 
نیاز به طراحی یک برنامه بلندمدت و آمادگی 

برای رقابت با دیگر کشورها دارد.
وی خاطرنشــان کرد: اینکه ما بعد از 
این ســال های طولانی هنوز در عراق یک 
دفتر تجاری که به اوضاع مســلط باشــد و 

بتواند بــرای فعالان اقتصادی ایران فرصت 
سازی کند نداریم، نشان دهنده نادیده گرفتن 
ظرفیت های مهم کشور در این حوزه است. 
این در حالی اســت که اگــر برنامه ریزی 
درستی صورت گیرد، قطعا شانس حضور 
در این بازار با قدرت بســیار زیاد را خواهیم 
داشــت. با وجود تحریم هــای حداکثری 
آمریکا علیه ایران، کاخ سفید صادرات برق 
ایران به عراق را در فهرســت معافیت های 

صادراتی قرار داده است.
ایــن در حالــی اســت که بــه دلیل 
تحریم های بانکی ایران در بازگشــت ارز 
حاصل از صادرات خود با مشکلات جدی 

مواجه بوده و از همین رو در ماه های گذشته 
ناصر همتی - رییس کل بانک مرکزی - دو 
بار به بغداد ســفر کرد تا در جریان دیدار با 
مقامات عراقی، مقدمات بازگشــت این ارز 

به کشور را فراهم کند.

گروه اقتصادی - هیئت ساماندهی 
بازارهای محلی آب با هدف برون رفت از 
بحران هــای ادواری آب و ارتقای هر چه 
بیشتر توسعه پایدار کشور در وزارت نیرو 

آغاز به کار کرد.
مســئله آب به عنــوان یکــی از 
موضوعــات ویــژه و حائــز اهمیت در 
صــدر اولویت هــای برنامه ششــم قرار 
گرفته و این توجه، متاثر از شرایط خاص 
کشــور، کم آبی شدید بسیاری از مناطق، 
خشکسالی های مستمر و آثار زیان بار آن 
بر زیست اجتماعی بلندمدت تمدن ایرانی 

است.
آب  بخــش  سیاســتگذاری های 
نمی توانــد بی توجه به چنین شــرایط و 
اولویتی متکی به رفتار نادرســت گذشته 
استمرار پیدا کند و تغییر پارادایم و نه تغییر 
جزئــی در روش های جاری، می تواند در 

تسکین کوتاه مدت مسئله و حل بلندمدت 
آن موثر باشد.

بر همین اســاس تغییر نوع نگاه از 
مناســبات وابســته به اطلاعات زائیده از 
محیط کســب و کار ناکارآمد به مناسبات 
حاصل شــده از محیط رقابت پذیر برای 
کشــف ارزش واقعــی آب و تخصیص 
متکی به آن در دستور قانونگذار )با تمرکز 
و تاکید بر شکل دهی بازارهای محلی آب 
در برنامه ها و قوانین مختلف(، دولت )با 
تاکید بر بهبود محیط کسب و کار و توسعه 
رقابــت( و وزارت نیرو )با اتخاذ رویه ها 
و برنامه های اجرایی برای اصلاح اساسی 

ساز و کارهای جاری( قرار گرفته است.
کیومرث حیــدری - مدیرکل دفتر 
سرمایه گذاری و تنظیم مقررات بازار آب و 
برق وزارت نیرو در این باره گفت: تدوین 
و ابلاغ نظام نامه ســاماندهی و توســعه 

بازارهــای محلی آب یکــی از گام های 
بنیادی اصلاح ســاز اســت که در همین 
راستا تشکیل هیئت ساماندهی و راهبری 
بازارهای محلی آب، اهتمام جدی وزارت 
نیــرو برای ایجاد زمینــه تحقق اهداف را 

نشان می دهد.
به گفته وی در اولین جلســه هیئت 
ســاماندهی بازارهای محلــی آب که با 
حضور اکثریت اعضا برگزار شد، دبیرخانه 
این هیئت نیز در ستاد وزارت نیرو تشکیل 

و کار خود را آغاز کرد.
وی با اشــاره به اســتفاده از نظرات 
کارشناســان و متخصصان در این زمینه 
گفت: علاقه مندان به همفکری و مشارکت 
در تصمیم ســازی در این حوزه )توسعه 
بازارهای محلی آب( می توانند نظرات و 
پیشنهادات خود را به دبیرخانه هیئت )دفتر 
سرمایه گذاری و تنظیم مقررات بازار آب 

و برق( ارسال کنند.
مدیــرکل دفتر ســرمایه گذاری و 
تنظیم مقررات بــازار آب و برق وزارت 
نیرو اظهار کــرد: امیدواریم با بکارگیری 
موثــر ظرفیــت این نهاد تازه تاســیس و 

مشارکت بخش های مرتبط در حوزه  آب 
کشــور، امکان برون رفت از بحران های 
ادواری آب فراهــم آمــده و بــه ارتقای 
 هــر چه بیشــتر توســعه پایدار کشــور 

منجر شود.

گروه اقتصــادی -مدیر کل بنادر و 
دریانوردی هرمزگان از انجام مراحل نهایی 
نوسازی خط ۵ ریلی بندر شهید رجایی در 
راستای توسعه حمل و نقل ریلی و تقویت 
فعالیت های مبتنی بر ریل – بندر خبر داد.

علیرضــا محمدی کرجــی ران در 
بازدیــد از مراحل نوســازی خط ۵ ریلی 
بندر شهید رجایی، با اشاره به تدوین برنامه 
های نظامند جهت انجام تعمیرات ادواری 
با هدف پیشگیری و جلوگیری از آسیب به 

خطوط ریلی بندر شهید رجایی اظهار کرد: 
تعمیرات و نوســازی سازه ای و ملحقات 
ریل و ســوزن در این بندر به شکل مداوم 
و بر اســاس یک برنامه زمانبندی در حال 

انجام است.
مدیر کل بنادر و دریانوردی هرمزگان 
گفــت: در خطــوط  ۴و ۵ ریلــی بخش 
نوسازی، اجرای اسلب های درجا و اجرای 
تراورس های مشــبک دی بلوک، اجرای 
کانال های جمع آوری آب های ســطحی 

در محل ســوزن ها، اجرای استاپرها، رنگ 
آمیــزی و اجرای زینــک ریچ تمام ریل و 
سوزن ها جهت جلوگیری از پوسیدگی به 

انجام رسیده است.
محمــدی کرجی ران بــا بیان اینکه 
مبلغــی بالغ بــر۳۴۰ میلیارد ریــال برای 
بازسازی و نوســازی خطوط ۴و ۵ ریلی 
بندر شــهید رجایی هزینه شــده اســت، 
اظهارداشــت: خط ۴ ریلی در هفته دولت 
سال جاری مورد بهره برداری قرارگرفت 

و خط ۵ ریلی نیز مراحل پایانی را ســپری 
می کند.

مدیــر منطقه ویژه اقتصــادی بندر 
شــهید با بیان اینکه بدلیل همجواری این 
خط با انبــار های ۲۰ الی۲۳ بندر که محل 
ذخیره سازی و نگهداری کالاهای اساسی 
است، روند ترخیص کالاها شتاب بیشتری 
خواهد گرفت، اظهار داشــت: وســعت 
مناسب خطوط، اتصال به شبکه سراسری 
ریلــی و قرار گرفتن در رهگذر شــمال - 

جنــوب  که خود مســیری مطمئن برای 
ترانزیت دریایی- ریلی کالا به کشورهای 
همسایه به شــمار می آید مهمترین مزایا 
ودســتاوردهای حاصل از افتتاح این خط 

ریلی است .
وی به نوآوری طراحی مهندســین 
داخلــی در فرآیند اجرای ایــن پروژه نیز 
اشاره ای داشت و گفت: انجام این پروژه با 
یک ابداع و نوآوری در طراحی همراه بود 
و آن اجرای خط اسلب ترک که در قسمت 

 ۶۰ ۱E همسطح بجای ریل قاشقی از ریل
اســتفاده شده و با این اقدام نوآورانه فقدان 
تامین تجهیــزات متاثر از تحریم ها دراین 

بخش مرتفع گردید.
بــه گفته محمدی کرجــی ران بندر 
شهید رجایی با برخورداری از ۵۸ کیلومتر 
خطــوط ریلی داخلــی ظرفیت جابجایی 
ســالانه بیــش از ۲۰ میلیــون تــن انواع 
 کالاهــای وارداتی، صادراتــی و ترانزیتی 

را دارا است.

عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران  :

دو امید برای بهبود اوضاع اقتصادی

عضو اتاق بازرگانی تهران خبر داد؛

بازار ۲۰ میلیارد دلاری برق عراق برای ایران

مدیر کل بنادر و دریانوردی هرمزگان مطرح کرد:

اقتصادی 6

گــروه اقتصــادی - پروازهای 
چارتری که به گفته مســئولان سازمان 
هواپیمایــی قــرار بود حذف شــوند، 
همچنان در فهرســت بلیت های عرضه 
شــده قرار دارنــد و البتــه گران تر از 
بلیت های دیگر در همان کلاس نرخی 

فروخته می شوند. 
در  چارتــر  پروازهــای  البتــه 
 مقاصــد نفتــی ، کیش و قشــم برقرار 

خواهد بود.
ماه هاســت که مسئله افزایش غیر 
منطقی قیمت بلیت هواپیما مطرح شــد 
و بالاخــره پرونده آن بــا مصوبه اخیر 

شواری عالی هواپیمایی بسته شد که بر 
اساس آن قرار بود به حداکثر نرخ اعلام 
شده در خرداد ماه سال جاری نهایتا ۱۰ 

درصد اضافه شود.
اما مشکل دیگری که در پروازهای 
داخلی وجود داشت و همواره به عنوان 
یکی از دلایــل افزایــش قیمت بلیت 
هواپیمــا مطــرح می شــد، پروازهای 
چارتری اســت چرا که این پروازها در 
اکثــر مواقع گران تر از بلیت های عرضه 
شــده در همان روز، همان مسیر، همان 

ایرلاین و با همان کلاس نرخی است.
کار پروازهــای چارتری به جایی 

رســید که تورج دهقان زنگنه -رییس 
ســازمان هواپیمایــی کشــوری – در 
روزهای ابتدایی آبان ماه امســال یکی 
دلایل نابســمانی بازار بلیت هواپیما را 
همین پروازهای چارتری عنوان کرد و 
اظهار کرد: سازمان هواپیمایی کشوری 
طبق مــاده" ۵" بنــد "ب" قانون این 
ســازمان مســول جلوگیری از رقابت 
مضره و مصالح عمومی اســت و از آنجا 
که تاکنون مشــکلاتی از ســوی چارتر 

کننده وجود داشــت بــا لغو پروازهای 
چارتــری از ۲۵ مهر به جز مســیرهای 
کیش و قشــم و مناطــق نفت خیز هیچ 

مسیر دیگری مجاز به چارتر نیست.
زنگنه همچنین دو هفته بعد گفت: 
ســایت های فروش رسمی و معتبر که 
به ایرلاین ها دسترسی دارند، قوانین را 
رعایت می کنند  و چارترکننده هایی هم 
که در چارچــوب قوانین عمل می کنند 
جزئــی از ایــن زنجیره بازار هســتند 

و مشــکلی بــا آن ها نداریــم اما برخی 
چارترکننده ها، ســلف خــری می کنند 
و بــه عنوان مثال پروازی را یک ســال 
خریداری می کنند و برای مســیر رفت 
قیمت بالایی تعیین می کنند و در مســیر 
برگشت قیمت شان را پایین تر می آورند. 
این رفتــار و سوءاســتفاده آن ها 
بــه این صنعت لطمه می زند. ســازمان 
هواپیمایــی کشــوری  بر بــازار بلیت 
هواپیمــا و چارتر کننده نظارت می کند 

 و بــه موقع بــا آن ها برخــورد جدی 
خواهیم کرد.

اما با وجود گذشت بیش از ۴۰ روز 
از ابلاغ این دســتورالعمل به ایرلاین ها 
همچنان شــاهد پروازهــای چارتری 
در فهرســت بلیت های عرضه شده در 
ســایت های مختلف هســتیم که اتفاقا 
مانند گذشــته قیمتی بالاتر از نرخ های 
دیگــر در همان روز و با همان شــرایط 

دارند.

به عنوان مثال پرواز دیروز شــنبه 
یکی  از این ایرلاین ها به مقصد مشــهد 
در ســاعت ۱۲:۵۵ دقیقه قیمتی معادل 
۴۸۰ هــزار و ۶۰۰ تومان دارد در حالی 
که پرواز همین ایرلاین برای همین مسیر 
در پنج دقیقه بعد یعنی ساعت ۱۳ چارتر 
شده است و قیمت آن ۵۳۹ هزار و ۵۸۰ 

تومان است.
البتــه ایرلاین های دیگر هم پرواز 
تهران – مشــهد خود را چارتر کرده اند 
و آن ها هم از این مسئله مستثنی نیستند 
و قیمت های بالاتری نســبت به پرواز 
سیســتمی در همــان ایرلاین و با همان 

کلاس نرخی دارند.
زنگنه اینگونه درباره این موضوع 
توضیح داد که بارها به ایرلاین ها هشدار 
داده ایــم که هیچ پــروازی را به غیر از 
مناطق ذکر شده مذکور در مقاصد نفتی 
و کیش و قشم حق ندارند، چارتر کنند و 
این کار خلاف قوانین و مقرارات اعلام 

شده است.
حالا باید به این نکته توجه کرد که 
چرا برخی ایرلاین ها همچنان پروازهای 
خود را خلاف قوانین و مقرارت چارتر 
می کنند و سود این کار چقدر است و به 

جیب چه کسانی می رود؟

یک راهکار جدید برای حل  مشکل آب در کشور

ارتقاء ظرفیت ریلی بندر شهید رجایی با اتمام بازسازی خط ۵ ریلی

گروه اقتصادی- خلیل قاســمی 
رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت 
هرمزگان افزود: بــا اتخاذ تصمیمات و 
دســتورالعمل ســتاد ملی کرونا مبنی بر 
تعطیلی ۲ هفته ای واحدهای صنفی غیر 
ضروری در کشــور و به طبع در استان، 
کمیته نظارت بر فعالیت های واحدهای 
صنفی بــا حضور نمایندگان دانشــگاه 
علوم پزشکی، پلیس اماکن، اتاق اصناف، 
بــا محوریت ســازمان صنعت، معدن و 

تجارت در استان تشکیل شد.
وی اضافــه کــرد: از ابتدای طرح 
محدودیتها در اســتان قریب به دوهزار و 
۶۰۰ بازرســی از واحدهــا به عمل آمده 
که بر این اســاس تعداد ۶۰ واحد صنفی 

متخلف برابر مقررات پلمب، تعداد ۴۳۸ 
تذکر و جلوگیری از فعالیت به صاحبان 

واحدهای صنفی اعلام شد.
قاســمی ضمن تشــکراز همراهی 
اصنــاف و بازاریــان در اجــرای طرح 
مذکور اعلام کرد: بــا واحدهای صنفی 
غیــر ضروری که در ایــن مدت فعالیت 
داشته باشند برابر مقررات برخورد جدی 

و قاطع می شود.
رئیس ســازمان صنعــت، معدن 
و تجارت اســتان هرمزگان با اشــاره به 
تأمیــن و توزیع روغــن نباتی مورد نیاز 
شــهروندان، از برنامه ریزی برای تأمین 
و توزیــع کالاهای اساســی در اســتان 

هرمزگان خبر داد.

قاسمی با بیان این که با پیگیری های 
مستمر سازمان در خصوص تأمین اقلام 
ضروری و مایحتــاج عمومی مردم هیچ 
گونه مشکلی در این رابطه وجود ندارد، 
اظهار کرد: نمایندگی های که عامل پخش 
مواد غذایی در ســطح استان هستند، در 
حــال جذب روغــن نباتی مــورد نیاز 

شهروندان هستند.
رئیس ســازمان صنعــت، معدن و 
تجارت استان هرمزگان افزود: با مصوبه 
تنظیــم بــازار اســتان و پیگیری جدی 
ســازمان صنعت معدن و تجارت استان 
در حــال حاضر نمایندگی های پخش از 
طریق فروشگاه های زنجیره ای و اصناف، 

اقدام به توزیع روغن نباتی می کنند.

رئیس صنعت ، معــدن و تجارت 
هرمزگان هم با اشــاره به تولید و توزیع 
روغن خوراکی در اســتان گفت: سهمیه 
ای کــه اخیرا به اســتان اختصاص یافته 
خــوب بود و ما در بخــش تامین روغن 

خانوارها مشکلی نداریم.
قاسمی با اشــاره به رصد و پایش 
مســتمر روند تأمیــن و توزیع کالاهای 
اساســی به ویژه روغن نباتی در شرایط 
فعلی، اظهار کرد: رعایت قیمت مصوب 
روی کالا الزامــی بــوده و شــهروندان 
می توانند در صورت مشــاهده هرگونه 
تخلف اعم از "عدم عرضه و گرانفروشی" 
با سامانه تلفنی ۱۲۴ رسیدگی به شکایات 
و گزارش های مردمی در مرکز اســتان و 

شهرستان های تابعه تماس حاصل کنند.
وی ادامه داد: هیچ گونه مشکلی در 
زمینه تأمین مایحتاج عمومی و کالاهای 
اساسی در سطح استان هرمزگان نداریم.

قاســمی خاطرنشان کرد: با مصوبه 
ستاد تنظیم بازار کشور ، مسئولیت ذخیره 
ســازی و تنظیم بازار میوه شــب عید به 
وزارت جهاد کشــاورزی سپرده شد. بر 
این اســاس، این وزارتخانه مســئولیت 
دارد با ذخیره ســازی به موقع از افزایش 
قیمت میوه ها توســط واسطه ها در شب 

عید جلوگیری به عمل آورد.
رئیس ســازمان صنعــت، معدن و 
تجارت استان هرمزگان با اشاره به میزان 
تولید معادن و صــدور پروانه های بهره 
برداری معدن در اســتان اظهار کرد: در ۸ 
ماهه امسال تعداد ۱۵ پروانه بهره برداری 
معدن صادر شــده اســت که نسبت به 
مشابه ســال گذشته ۶۷ درصد رشد و با 

استخراج بیش از ۹ میلیون ۷۰۰ هزار تن 
تولید نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

۵ درصد رشد شاهد هستیم.
خلیل قاسمی ادامه داد: با تصمیمات 

اتخاذ شــده در کارگروه شورای معادن و 
همچنین کارگروه تســهیل و رفع موانع 
تولید اســتان از ابتدای امسال ۲۳ معدن 
با ســرمایه گذاری بیــش از ۱۸۲ میلیارد 
تومان و اشــتغالزایی ۳۰۰ نفر بصورت 

مستقیم در استان فعال شده اند.
وی تصریح کرد: در تلاش هستیم 
کــه با برنامه ریزی هــای صورت گرفته 
معادن غیر فعال، فعال شــوندکه در این 
زمینه مهلتی برای فعال شــدن معادن غیر 
فعال داده شده در صورتی که فعال نشوند 

به بهره برداران جدید واگذار می شود. 
رئیس ســازمان صنعــت، معدن 
و تجارت اســتان هرمــزگان بیان کرد: 
مطالعات پهنه فین تا باغات به مســاحت 
۶۴۴۸ کیلومتــر انجام شــده که در این 
پهنه ۱۶۵ کیلومتــر محدوده امید بخش 
شناســایی و جهت اخذ مجوز ســرمایه 
گذاری به وزارت متبوع ارســال شــده 

است.
وی در پایــان اظهــار کــرد: در 
یازدهمین جلسه شــورای معادن استان 
پرونده ۱۵ معدن غیر فعال و راکد بررسی 
و طبق ماده ۲۰ قانون معادن، بهره برداران 
آنها ســلب صلاحیت شده و این معادن 
طبق قوانین و مقــررات از طریق مزایده 
عمومی بــه متقاضیان واجد الشــرایط 

واگذار خواهند شد.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان گفت: هیچ گونه مشکلی در زمینه تأمین مایحتاج عمومی و کالاهای اساسی در سطح استان هرمزگان نداریم.

مشکلی در تأمین مایحتاج عمومی و کالاهای 
اساسی هرمزگان نداریم
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رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت اســتان هرمزگان 
بیــان کــرد: مطالعــات پهنــه فین تــا باغات به مســاحت 
۶۴۴۸ کیلومتــر انجام شــده که در این پهنــه ۱۶۵ کیلومتر 
محــدوده امیــد بخــش شناســایی و جهــت اخــذ مجوز 
ســرمایه گــذاری به وزارت متبوع ارســال شــده اســت.

مدیرعامل شرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار:

۲۴۸ هزار سهامدار عدالت سفارش فروش را لغو کردند

رییس اتاق ایران و امارات:

عدم صدور ویزای امارات برای ایرانی  ها موقتی است

گروه اقتصادی - مدیرعامل شرکت سپرده گذاری مرکزی 
اوراق بهادار و تســویه وجوه از آغاز فروش بلوکی سهام عدالت 
خبر داد و گفت: ۲۴۸ هزار نفر از سهامداران سفارش فروش سهام 

عدالت را لغو کردند.
حسین فهیمی در خصوص آخرین وضعیت فروش سهام 
عدالت از سوی سهامداران گفت: بر اساس آخرین آمار، ۴ میلیون 
و ۳۱ هزار نفر سفارش فروش سهام عدالت خود را تکمیل کردند 
کــه از این میزان، ۳ میلیون و ۲۳۶ هزار نفر وجه خود را دریافت 

کرده و مابقی نیز در فرآیند فروش قرار دارند.
مدیرعامل شرکت ســپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و 
تسویه وجوه افزود: همچنین با امکان جدیدی که برای سهامداران 
عدالت فراهم شده است، ۲۴۸ هزار نفر سفارش فروش خود را 
لغو کرده اند؛ اما باید گفت که در مجموع از ابتدای آزادسازی سهام 
عدالت، ۱۳ هزار و ۲۹۱ میلیارد تومان وجه فروش سهام عدالت به 

حساب سهامداران واریز شده است.
۴میلیون و ۳۱ هزار نفر سفارش فروش سهام عدالت خود 
را تکمیل کردند که از این میزان، ۳ میلیون و ۲۳۶ هزار نفر وجه 
خود را دریافت کرده و مابقی نیز در فرآیند فروش قرار دارندوی 
در خصوص الزام به فروش بلوکی سهام عدالت تصریح کرد: بعد 
از شرایطی که در بازار سهام در اواخر مردادماه امسال به وجود آمد، 
شورای عالی بورس و اوراق بهادر تصمیم گرفت برای حفاظت 
از دارایی ســهامداران، فروش سهام عدالت به صورت بلوکی و 

یک جا انجام شود که این رویه همچنان ادامه دارد.
فهیمی در عین حال در خصوص تفکیک سهامداران سهام 
عدالت اســتان تهران و البرز نیز گفت: تفکیک سهامداران سهام 
عدالت استان تهران و البرز در شرکت سپرده گذاری مرکزی انجام 
شــده و هم اکنون در انتظار صدور مجوز از ثبت شرکت ها برای 

اقدامات لازم به منظور درج نماد این دو شرکت در بورس اوراق 
بهادار تهران هستند.

از ابتدای آزادســازی سهام عدالت، ۱۳ هزار و ۲۹۱ میلیارد 
تومان وجه فروش سهام عدالت به حساب سهامداران واریز شده 
استسخنگوی ستاد آزادسازی سهام عدالت با بیان اینکه معاملات 
۱۸ شرکت سرمایه گذاری استانی سهام عدالت در بازار سرمایه 
انجام می شود، اظهار داشت: هفته گذشته معاملات شرکت های 
سرمایه گذاری استان های سیستان و بلوچستان، همدان، لرستان، 

گیلان، کردستان و آذربایجان شرقی در بورس تهران آغاز شد.
وی در خصــوص آخریــن وضعیت برگــزاری مجامع 
الکترونیک شــرکت های ســرمایه گذاری استانی سهام عدالت 
تصریــح کرد: اقدامات لازم بــرای برگزاری مجامع الکترونیک 
شرکت های سرمایه گذاری استانی سهام عدالت خراسان شمالی، 
خراســان جنوبی، اصفهان، قم و کردستان در حال انجام است تا 

مجامع الکترونیک این شرکت به زودی برگزار شود.
با امکان جدیدی که برای ســهامداران عدالت فراهم شده 
است، ۲۴۸ هزار نفر سفارش فروش خود را لغو کرده اندبه گفته 
فهیمی، در پی مرحله دوم طرح آزادســازی ســهام عدالت که 
آزادسازی شرکت های سرمایه گذاری استانی در تمام استان های 
کشور با حدود ۳۰ میلیون سهام دار سهام عدالت را هدف گرفته 
و از ۱۸ تیر ۹۹ آغاز شد، عملیات ثبت و سپرده گذاری سهامداران 
سهام عدالت که با ماندن در روش غیرمستقیم، سهامدار یکی از 
شرکت های سرمایه گذاری استانی هستند، انجام شده و دارایی آنها 
تخصیص یافته است. وی اظهار داشت: به این ترتیب، نمادهای 
معاملاتی این شرکت ها به تدریج و بر اساس شرایط بازار با حفظ 
حقوق و منافع سهامداران در بورس تهران گشایش یافته و امکان 

معامله آنها نیز فراهم می شود.

گــروه اقتصادی -رییس اتاق بازرگانی مشــترک ایران و 
امــارات اظهار کرد: عدم صدور ویزا برای ایرانیان در امارات نیز 
مســئله کاملا موقتی اســت و با اطلاعی که کسب کرده ایم این 

موضوع رفع خواهد شد.
فرشــید فرزانگان در مورد ورود میوه های سایر مناطق در 
بازار امارات اظهار داشــت: موتور متحرکه هر کشــور تجارت 
آزاد آن کشور است، میوه های دیگر مناطق در بازار امارات دیده 
می شوند و با اینکه قیمت این میوه ها در بازار امارات بسیار پایین 
اســت اما چندان استقبالی از آن نشده است. وی افزود: با وجود 
اینکه قیمت این میوه ها در بعضی موارد به یک ســوم رسیده اما 
عموم مردم کشــور همسایه میوه ایرانی را با اینکه دو تا سه برابر 
گران تر است را می پسندند. رییس اتاق بازرگانی ایران و امارات 
در مــورد علت ترجیح میوه های ایرانی تصریح کرد: میوه ایرانی 
را طبیعی تــر می دانند و طعم و مزه آن را می پســندند. همچنین 
ســال ها به طمع و مزه آن عادت کرده اند. لذا عوض کردن ذائقه 
مشــتریان در بازار کار چندان ساده ای نیست، پس این موضوع 

چندان نگران کننده نیست.
فرزانگان افزود: از طرف دیگر ما باید بدانیم که در بازارهای 
صادراتی ما رقابت سنگینی وجود دارد. بسیاری سعی می کنند تا 
صادرات ما را کمتر کنند ما باید برای خودمان برنامه ریزی داشته 
باشــیم تا اقتصاد به صورت مولد، تولید و صادرات کند. اگر ما 

اقتصاد را قوی تر و فضای کســب و کار را بهتر کنیم و به نوعی 
از سیستم بوروکراسی بکاهیم  ، نباید نگران این مسائل باشیم.

وی ادامه داد: اگر بخشنامه  صادره چند ماه قبل اعلام، حتی 
چند ماهی به صورت پایلوت اجرا، و با مشــارکت و هم فکری 
بخش خصوصی و تشکل های تخصصی تصمیمات گرفته شود، 
ناهماهنگی بین دستگاه های مختلف از بین برود و واقعا دغدغه 
در کشــور تولید و صادرات شود، برخی مشکلات در بازارهای 
رقابتی قابل حل خواهد بود. رییس اتاق مشترک ایرات و امارات 
در مورد توقف صدور ویزا برای ایرانی ها از طرف امارات گفت: 
در مورد عدم صدور ویزا برای ایرانیان در امارات نیز مسئله کاملا 
موقتی اســت و با اطلاعی که کســب کرده ایم این موضوع رفع 
خواهد شــد، گمانه زنی های مختلفی در مورد دلیل این تصمیم 
داریم اما به هر حال این موضوع رفع می شود و به نظر نمی رسد 

برای کار ما مشکل ایجاد کند. 
وی افزود: ما نباید از مسائل این چنینی واهمه داشته باشیم 
بلکه باید روی مسائل درونی اقتصاد خودمان کار کنیم، به جای 
نگرانی در مورد اینکه در بازارهای مختلف چه کســانی آمده اند 
باید به مســائلی مانند بهبود کیفیت، بهبود بسته بندی، بازاریابی 
مداوم، برنامه های توســعه چشم انداز، صادرات و کمک به تجار 
برای حفظ بازار خود بپردازیم تا نگرانی ما از مســائل پیرامونی 

کمتر شود.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان هرمزگان:

پروازهای ممنوعه چارتری همچنان گران تر از بقیه


